



DR. EID S. ALHEEM

Professor

es.alhaem@paaet.edu.kw

أ.د. عيد صقر الهيم
أستاذ

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2006.

His interest in Conducting studies related to the eradication of illiteracy and adult education.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2006. تتمثل اهتماماته الرئيسية في عمل دراسات خاصة بالقضاء على الأمية وتعليم الكبار.

Education

المؤهلات العلمية

2005	PhD from Tunisia First University - Tunisia	2005	دكتوراه من جامعة تونس الأولى- تونس.
2002	PhD in the development of religious education in the State of Kuwait - University of Birmingham - UK.	2002	دكتوراه في تطور التعليم الديني بدولة الكويت- جامعة برمنغهام- بريطانيا.
1997	Master's degree in Planning and Evaluation Policy - University of Pittsburgh - USA.	1997	ماجستير في سياسة التخطيط والتقييم- جامعة بيتسبيرغ- الولايات المتحدة الأمريكية.
1987	Bachelor's degree in Management - USA.	1987	بكالوريوس في الإدارة- الولايات المتحدة الأمريكية.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2018	Vice Chairman of the Board of Directors of the Kuwait Society for the Protection of Industrial Property.	2018	نائب رئيس مجلس إدارة الجمعية الكويتية لحماية الملكية الصناعية.
2017	Professor, Faculty of Basic Education- PAAET.	2017	أستاذ دكتور- كلية التربية الأساسية. الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2017	Professor, Faculty of Basic Education- PAAET.	2013	رئيس المكتب الفني في كلية التربية الأساسية (بالتكليف)- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2013	Head of the Technical Office at the College of Basic Education (Assigned) - PAAET.	2006	عضو مجلس إدارة الجمعية الكويتية لحماية الملكية الصناعية.
2006	Member of the Board of Directors of the Kuwait Society for the Protection of Industrial Property.	2006	عضو هيئة تدريس في كلية التربية الأساسية- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2006	Faculty member at the College of Basic Education – PAAET.	2003	منتدب في كلية التربية- جامعة الكويت.
2003	Delegated to the College of Education - Kuwait University.	2000	كاتب صحفي في جريدة الأنباء.
2000	Writer in Al-Anbaa newspaper.	2000	عضو جمعية الصحفيين الكويتيين.

2000 Member of the Kuwaiti Journalists Association.
1989 Officer in the National Guard - Kuwait.

1989 ضابط في الحرس الوطني- الكويت.

Conferences and Courses

المؤتمرات والدورات التدريبية

- Nov, 2013, Member of the Fourth Team (General Coordinator of the Forum) of the College of Basic Education entitled "The Role of Education in Confronting the Increase in Crime Rates" - Kuwait.
- April, 2013, the eleventh annual conference of the Adult Education Centre entitled (Advancing Adult Education in the Arab World towards the Knowledge Society) - Ain Shams University - Egypt.
- Conference (Modern Trends in Quality and Accreditation of University and Public Education Institutions - Standards and Mechanisms) - Cairo.
- And more.

- نوفمبر، 2013، عضو فريق (المنسق العام للمنتدى) الرابع لكلية التربية الاساسية بعنوان " دور التربية في مواجهة زيادة معدلات الجريمة"- الكويت.
- أبريل، 2013، المؤتمر السنوي الحادي عشر لمركز تعليم الكبار بعنوان (الارتقاء بتعليم الكبار في الوطن العربي وصولا لمجتمع المعرفة) – جامعة عين شمس- مصر.
- مؤتمر (الاتجاهات الحديثة لجودة واعتماد مؤسسات التعليم الجامعي والعام – المعايير والآليات) - بالقاهرة.
- وأخرى

Publications

الإصدارات العلمية

PhD Dissertation

- 2005, Achievements of Learners in the Literacy Program Based on Its Educational Objectives in the State of Kuwait.
- 2002, The Development of Religious Education in the State of Kuwait.

Master Thesis

Illiteracy in the State of Kuwait.

رسالة دكتوراه

- 2005، مكتسبات الدارسين في برنامج محو الأمية بالاستناد إلى أهدافه التعليمية بدولة الكويت.
- 2002، تطور التعليم الديني في دولة الكويت.

رسالة ماجستير

الأمية في دولة الكويت.

Books & Book Chapters

- A selection of speeches by Sheikh Hamad Mubarak Al-Heem (1923-2001).
- Adult Education in the Third Millennium.
- Educational research method.
- Alphabetical and information literacy for National Guard men.

Articles

- The impact of teaching English on the national language at the primary stage from the point of view of principals and teachers in the State of Kuwait.
- The extent of acquiring the necessary teaching competencies for students at the College of Basic Education, specializing in special education, in the State of Kuwait.
- Teaching competencies for teachers of students with disabilities in the light of international standards in the State of Kuwait.
- Specifications of the learning environment in the College of Basic Education in the State of Kuwait and its relationship to academic achievement.
- Professional development for in-service teachers in the State of Kuwait considering contemporary trends.

كتب وفصول في كتاب

- مجموعة مختارة من خطب الشيخ حمد مبارك الهيم (1923-2001).
- تعليم الكبار في الألفية الثالثة.
- منهج البحث التربوي.
- محو الأمية الأبجدية والمعلوماتية لرجال الحرس الوطني.

مقالات علمية

- أثر تدريس الإنجليزية على اللغة القومية بالمرحلة الابتدائية من وجهة نظر المدراء والمعلمين بدولة الكويت.
- مدى اكتساب الكفايات التدريسية اللازمة لطلبة كلية التربية الأساسية تخصص تربية خاصة بدولة الكويت.
- الكفايات التدريسية لمعلمي التلاميذ ذوي الإعاقة في ضوء المعايير الدولية بدولة الكويت.
- مواصفات بيئة التعلم في كلية التربية الأساسية بدولة الكويت وعلاقتها بالتحصيل الدراسي.
- التنمية المهنية للمعلمين أثناء الخدمة بدولة الكويت في ضوء التوجهات المعاصرة.
- برنامج مقترح في التنمية المهنية لمعلمي التربية الإسلامية في المرحلة المتوسطة بمنطقة مبارك الكبير.
- معوقات تدريس الطلاب الذكور في المرحلة الابتدائية بدولة الكويت من وجهة نظر المعلمات.

- A proposed program in the professional development of teachers of Islamic education in the intermediate stage in the Mubarak Al-Kabeer region.
- Obstacles to teaching male students at the primary stage in the State of Kuwait from the point of view of female teachers.
- Challenges affecting the academic performance of students at the College of Basic Education in the State of Kuwait.
- Employing strategic planning to develop technical guidance in public education in the State of Kuwait.
- Job and cultural satisfaction among teachers of education in the State of Kuwait considering the dimensions of empowerment.
- Quality assurance and accreditation in higher education institutions in the Arab world, the content, and mechanisms considering the prevailing global trends.
- Professional difficulties facing faculty members at the College of Basic Education.
- The role of the basic education teacher in the State of Kuwait in keeping pace with educational trends.

- التحديات المؤثرة في الاداء الأكاديمي لطلبة كلية التربية الاساسية بدولة الكويت.
- توظيف التخطيط الاستراتيجي لتطوير التوجيه الفني في التعليم العام في دولة الكويت.
- الرضا الوظيفي والثقافي لدى معلمي التربية بدولة الكويت في ضوء أبعاد التمكين.
- توكيد الجودة وضمان الاعتماد في المؤسسات التعليم العالي في الوطن العربي المضمون والاليات في ضوء الاتجاهات العالمية السائدة.
- صعوبات المهنية التي تواجه اعضاء هيئة التدريس بكلية التربية الاساسية.
- دور معلم التعليم الاساسي بدولة الكويت في مواكبة الاتجاهات التربوية.
- مهارات الحياة: مفهومها، وأهميتها، وأساليب تدريسها.

- Life skills: their concept, importance, and methods of teaching them.